
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 23/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 625/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση μελετών, τεχνικών δελτίων και υποβολής 
προτεινόμενων πράξεων για τον περιορισμό των 
ενεργειακών απαιτήσεων των σχολικών κτηρίων και την 
ενθάρρυνση χρήσης Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας. 

 
         Σήμερα 26 Σεπτεμβρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 22-9-2011 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  38 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Χ. 
Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 17)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 
18)Α. Καγκελίδης, 19)Μ. Παπαϊωνάννου, 20)Θ. Κορωνάς, 21)Γ. 
Κάκαρης, 22)Β. Παπαδόπουλος, 23)Κ. Κουτσαντάς, 24)Λ. 
Τσαβδαρίδης, 25)Α. Νεστορόπουλος, 26)Α. Γκαμπέσης, 27)Κ. 
Κοστογλίδου, 28)Α. Βεσυρόπουλος, 29)Β. Γιαννουλάκης, 30)Χ. 
Τσιούντας, 31)Ε. Γουναράς, 32)Γ. Σουμπέκας, 33)Κ. Παναγιωτίδης, 
34)Δ. Γκέκα, 35)Α. Παπαδόπουλος, 36)Σ. Κουμτσίδης, 37)Ι. 
Σοφρόνωφ, 38)Γ. Μελιόπουλος. 

Π. Τσαπαρόπουλος, Κ. Συμεωνίδης, Χ. 
Σαββαϊδου 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδους, Ι. Λιάτσου, Α. 
Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Η. Μπατσαράς, Ι. Χειμώνας, Κ. 
Νένος, Ν. Αγγέλου. 

Κ. Καπανίδης. 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η. Σοφιανίδης, Σ. Μισοκέφαλος, Ι. Παπαδόπουλος, Α. 
Κακαγιάννης, Α. Ορφανίδου, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. 
Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Β. Παπαδόπουλος, Η.Τσιαμήτρος.  
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 616/2011 αποχώρησε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 617/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Κάκαρης. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 622/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Θ. Κορωνάς, Γ. Κάκαρης.,  Σ. Κουμτσίδης. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 624/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α. Γκαμπέσης. 
6) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 625/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Θ. Κορωνάς και αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Καγκελίδης, Γ. Σουμπέκας, Κ. Παναγιωτίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 626/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 629/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 638/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Κ. Παναγιωτίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 639/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Κάκαρης και αποχώρησε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 640/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α. Καγκελίδης, Β. Γιαννουλάκης και  αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. Γουναράς, Ι. 
Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 659/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς. 
13) Κατά της συζήτηση της αριθ. 661/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Κούτρας, Γ. Κάκαρης. 
14) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 662/2011 προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Κούτρας, Γ. Κάκαρης, Γ. Σουμπέκας. 

 
 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 20-9-2011 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη, το οποίο έχει ως εξής: 

Οι Ο.Τ.Α. καλούνται με την πιο πάνω σχετική ,να συμμετέχουν ως δυνητικοί 
δικαιούχοι, στα πλαίσια του Επιχειρησιακού Προγράμματος «Περιβάλλον και 
Αειφόρος Ανάπτυξη»- Άξονας Προτεραιότητας 1 «Προστασία Ατμοσφαιρικού 
Περιβάλλοντος & Αστικές Μεταφορές –Αντιμετώπιση Κλιματικής Αλλαγής-
Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας» στην υποβολή προτάσεων πράξεων, προκειμένου να 
ενταχθούν και  χρηματοδοτηθούν για την κατηγορία πράξεων «Δράσεις για τη 
βελτίωση της Ενεργειακής Απόδοσης και την ορθολογική διαχείριση της ενέργειας», 
προκειμένου να περιοριστούν οι ενεργειακές απαιτήσεις των σχολικών κτιρίων για 
θέρμανση ,ψύξη, φωτισμό και Ζεστό Νερό Χρήσης (ΖΜΧ) και να ενθαρρυνθεί η 
χρήση ΑΠΕ (Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας). 

Στα πλαίσια της πρόσκλησης ο Δήμος Βέροιας έχει συντάξει σε συνεργασία 
με Ενεργειακούς Επιθεωρητές τα απαιτούμενα  στην πρόσκληση για τα πιο κάτω 
σχολεία: 
1.- 1ο Δημοτικό σχολείο Βέροιας 
2.- 7ο & 11ο Δημοτικό Σχολείο Βέροιας 
3.- 6ο & 13ο Δημοτικό Σχολείο Βέροιας 
4.- ΕΠΑΛ Εργοχωρίου 
6.- 5ο Λύκειο Εργοχωρίου 
5.- Νηπιαγωγείο Ασωμάτων 
6.- Γυμνάσιο Βεργίνας 
 
Ο προϋπολογισμός της κάθε πράξης είναι : 
1.- 346.020,70€ 
2.- 511.559,40€ 
3.- 636.856,40€ 
4.- 499.878,20€ 
5.- 978.280,54€ 
6.- 173.779,20€ 
7.- 466.462,02€ 
 
όπως ορίζεται στην πρόσκληση θα πρέπει το Δημοτικό Συμβούλιο να εγκρίνει: 
 
1.- Την υποβολή των συνημμένων οριστικών πράξεων στο Υπουργείο Περιβάλλοντος 
Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής για την ένταξή τους στο Επιχειρησιακό 
Πρόγραμμα  «Περιβάλλον και Αειφόρος Ανάπτυξη»- Άξονας Προτεραιότητας 1 
«Προστασία Ατμοσφαιρικού Περιβάλλοντος & Αστικές Μεταφορές –Αντιμετώπιση 
Κλιματικής Αλλαγής-Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας». 
2.- Τις συνημμένες προμελέτες που αναφέρονται στον περιορισμό της κατανάλωσης 
ενέργειας στα σχολεία: 
 2.1.- 1ο Δημοτικό σχολείο Βέροιας 
2.2.- 7ο & 11ο Δημοτικό Σχολείο Βέροιας 
2.3.- 6ο & 13ο Δημοτικό Σχολείο Βέροιας 
2.4.- ΕΠΑΛ Εργοχωρίου 
2.5.- 5ο Λύκειο Εργοχωρίου 
2.5.- Νηπιαγωγείο Ασωμάτων 
2.6.- Γυμνάσιο Βεργίνας 
 
3.- Τα αντίστοιχα τεχνικά δελτία των πιο πάνω προτεινομένων πράξεων 
4.- Να ορίσει υπεύθυνο των πράξεων (Δήμαρχο ή Αντιδήμαρχο). 
 
Έχοντας υπόψη τα πιο πάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να λάβει την 
ανάλογη απόφαση. 
 



 
 
 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Λαζαρίδης: Έχουμε αναφερθεί σ’ αυτό το θέμα, είναι έτοιμες επιτέλους οι μελέτες, τα 
σχολεία φαίνονται στο συνημμένο πίνακα, αυτό που πρέπει να κάνουμε είναι να τις 
υποβάλλουμε και να ορίσουμε ένα υπεύθυνο να το πράξει. Φαντάζομαι δεν υπάρχει 
καμιά αντίρρηση. Θα πρέπει να πούμε ότι τα σχολεία που επιλέχτηκαν έγιναν γιατί 
ήταν τα μόνα που είχαν άδειες, υπήρχαν μελέτες, υπήρχαν φάκελοι, σχέδια κλπ δε 
βρίσκουμε σε δημόσια και δημοτικά κτίρια σχέδια. 
 Δήμαρχος: Αυτό να το επαναλάβετε γιατί θα το ρωτήσουν κάποιοι που δεν 
άκουγαν. 
 Τσαβδαρίδης: Πότε ξεκίνησε κ.Λαζαρίδη το μέτρο και πότε κλείνει. Πρώτον. 
Δεύτερον, γιατί μπήκαν αυτά τα συγκεκριμένα σχολεία τα έξι και δεν μπήκαν άλλα 
είκοσι έξι. Υπάρχει κάποιο μέτρο συγκεκριμένο σε σχέση, υπάρχει κάποιο πλαφόν, 
ταβάνι, οροφή στο θέμα της υποβολής σε σχέση με τον προϋπολογισμό;  

Τρίτον, σε ποιους ενεργειακούς επιθεωρητές ανατέθηκε η μελέτη για την 
υποβολή αυτών των φακέλων.  

Τέταρτον, συνεργαστήκατε με το ΤΕΕ ή με άλλους φορείς αρμόδιους να σας 
προτείνουν ενεργειακούς επιθεωρητές; Έγινε με απευθείας ανάθεση σε 
συγκεκριμένους ανθρώπους κι αν έγινε με απευθείας ανάθεση γιατί έγινε αυτό το 
πράγμα;  
 Μελιόπουλος: Κ.Λαζαρίδη εγώ θα ήθελα να ρωτήσω το εξής: αυτό το μέτρο, 
περίπου τρεισίμιση εκατομμύρια είναι το συνολικό ποσό. Από πού θα βρεθούν τα 
χρήματα, να με συγχωρήσετε αν το αναφέρατε και δεν το άκουσα, πότε προσδοκά ο 
δήμος ή αν προβλέπει κάτι η μελέτη αυτού του ποσού. Πότε θα γίνει απόσβεση για να 
δούμε αν αξίζει τον κόπο για να συμμετέχουν αυτά τα σχολεία σ’ αυτό το μέτρο.  

Και μια τελευταία ερώτηση, ότι ίσως να είναι χρήσιμο και σκόπιμο για να 
γίνουν αυτές οι πράξεις τέλος πάντων να μειωθεί η σπατάλη της ενέργειας αλλά από 
άποψη τακτικής επάρκειας των κτιρίων έχει γίνει κάποιος έλεγχος σ’ αυτά τα 
συγκεκριμένα ή πάμε να κάνουμε τη σκεπή και τα θεμέλια είναι σαθρά;  
 Λαζαρίδης: Η πρόσκληση μας ήρθε περί τον Ιούλιο και λήγει 30/09, μεθαύριο 
δηλαδή. Γιατί αυτά κι όχι όλα, θα μπορούσαν να είναι και όλα, απλά το πρόγραμμα 
δεν έχει πάρα πολλά χρήματα, ένα αυτό κι επειδή οι μελέτες κοστίζουν πολύ, περί τις 
σαράντα χιλιάδες γι’ αυτά εδώ και δεν είναι κάτι που το λέμε εμείς αυτό, ορίζεται με 
βάση τα τετραγωνικά και το είδος του κτιρίου, φανταστείτε δε θα μπορούσαμε να τα 
πληρώσουμε.  

Η ανάθεση έγινε πράγματι σε τρεις μελετητές οι οποίοι κρίθηκαν ικανοί να 
διεκπεραιώσουν τις μελέτες σ’ αυτό το σύντομο χρονικό διάστημα, γιατί ενεργειακοί 
κανονισμοί θα ξέρετε ίσως ότι γίνονται από τον Οκτώβρη και μετά, είναι καινούργιες 
μελέτες, γίνονται συνέχεια σεμινάρια, πρέπει κάποιος να έχει ασχοληθεί. Κι εγώ είμαι 
επιθεωρητής, δε θα μπορούσα να το κάνω όμως τώρα αυτό γιατί δεν ασχολήθηκα. 
Είναι λίγοι αυτοί που θα μπορούσαν να το κάνουν, η επιλογή έγινε μ’ αυτά τα 
κριτήρια, κατά συνέπεια δεν έγινε καμιά συνεργασία με το ΤΕΕ γι’ αυτό. Οι 
επεμβάσεις που προκρίνονται κ.Γιαννουλάκη δε έχουν κανένα βάρος. Μιλάμε για 
αλλαγή κουφωμάτων, για αλλαγή λεβητοστασίου, κέλυφος, μια πλαγιοκάλυψη του 
κτιρίου με μονωτικά υλικά και σοβά, μόνωση της στέγης, και τέτοια πράγματα. Δεν 
τίθεται θέμα.  
 Τσαβδαρίδης: Πάλι αργά αντιληφθήκαμε, κ.Λαζαρίδη, αν το αντιληφθήκαμε 
τον Ιούνιο γιατί αυτό έτρεχε από το Μάρτιο, θα μου επιτρέψετε να σας πω ότι κακώς 
το αντιληφθήκαμε τον Ιούνιο κι έχω πει εκατό φορές ότι εννιά ειδικοί σύμβουλοι τα 
λεφτά που παίρνουν από το δήμο της Βέροιας να τα επιστρέφουν πίσω στο διπλάσιο, 
στο τριπλάσιο για να δικαιολογούν και την ύπαρξη τους. Διαφορετικά δεν υπάρχει 
λόγος να τους έχουμε ειδικούς συμβούλους, εκτός αν υπάρχει και άλλος λόγος που 
έχει να κάνει με την προεκλογική περίοδο. Αυτό όμως δεν ενδιαφέρει σήμερα το 
δήμο της Βέροιας.  



Εκτός του ότι το αντιληφθήκαμε αργά, είπατε ότι κρίθηκαν, είναι λίγοι λέτε 
αυτοί που θα μπορούσαν να το κάνουν. Η άποψη των συναδέλφων σας με τους 
οποίους μίλησα, και είναι ενεργειακοί επιθεωρητές, είναι τελείως διαφορετική και 
καταγράφεται σήμερα στα πρακτικά και η δική σας η άποψη και αυτό που λέω εγώ 
ως πληροφόρηση. Κατά την άποψη λοιπόν πολλών μηχανικών που περνάνε δύσκολες 
στιγμές οικονομικά και προσδοκούσαν να βγάλουν από αυτή εδώ την ιστορία κι 
αυτοί ένα μεροκάματο, που τελικά αυτό το σαράντα χιλιάδες που λέτε ή το πενήντα ή 
το εξήντα, αν εγκριθεί το πρόγραμμα, τα σαράντα ή τα πενήντα θα πληρωθούν από το 
πρόγραμμα, δε θα πληρωθούν από το δήμο της Βέροιας, έτσι δεν είναι; Η μελέτη 
αυτή ανήκει, μπαίνει δηλαδή ως έξοδο στην κατασκευή, την ενεργειακή αναβάθμιση. 
Φρονώ λοιπόν, ότι θα έπρεπε να συνεργαστείτε με το ΤΕΕ, να μην το κρίνετε εσείς 
γιατί έτσι φαίνεται ότι το έκρινε κάποιος από το δήμο ποιοι είναι ικανοί και ποιοι όχι. 
Το ΤΕΕ λοιπόν θα μπορούσε να προτείνει ανθρώπους τέτοιους, να εκφράσουν κι 
αυτοί το ενδιαφέρον τους για να μην υπάρχει αίσθηση στην κοινωνία της Βέροιας ότι 
ο δήμος ανέθεσε ή αν θέλετε «συναλλάχθηκε» για να μην παρεξηγηθούμε, με μόνους 
τρεις ανθρώπους. Έξι σχολεία εγώ σας λέω πχ  ότι θα μπορούσε να είναι έξι 
άνθρωποι αυτοί κι αυτά τα σαράντα χιλιάρικα να πάνε σε έξι τσέπες κι όχι σε τρεις. 
Ένα απλό παράδειγμα. Όπως επίσης η άποψη αυτών των ανθρώπων που με 
πληροφόρησαν είναι ότι εκτός του ότι δε δόθηκε η δυνατότητα και σε κάποιους 
άλλους ανθρώπους να βγάλουν ένα κομμάτι ψωμί, είναι ότι θα μπορούσε εκτός από 
τα έξι σχολεία, να μπουν δεκαέξι σχολεία και να διεκδικήσουμε την ενεργειακή 
αναβάθμιση δεκαέξι σχολείων και να γίνει αυτό με χρήματα της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
κι όχι δικά μας που ούτως ή άλλως μας λείπουν. Αν λοιπόν κάναμε δεκάξι σχολεία, 
θα δίναμε σε δεκάξι μελετητές, τι δεν πετυχαίνουμε με μόνο έξι σχολεία που κάνατε 
τώρα και προς το τέλος, δεν πετυχαίνουμε στα δεκαέξι, στα είκοσι έξι σχολεία, 
πρώτον να δώσουμε δουλειά σε είκοσι έξι ανθρώπους που θα κάνανε αντίστοιχα 
είκοσι έξι μελέτες, να βγάλουν σε μια δύσκολη οικονομικά περίοδο χρήματα, 
δεύτερον να πετύχουμε την ενεργειακή αναβάθμιση είκοσι έξι κτιρίων ή τριάντα 
κτιρίων με χρήματα της ευρωπαϊκής ένωσης και έτσι και την αναβάθμιση να 
πετύχουμε με ξένα χρήματα και να γλυτώσουμε από την οικονομία που θα κάνουμε 
για την ψύξη, τη θέρμανση των σχολείων αυτών.  

Νομίζω ότι την επόμενη φορά θα πρέπει να είστε πιο προσεκτικοί, με 
καλύτερα αντανακλαστικά, να βάλετε τη Δήμαρχο να επιστήσει την προσοχή στους 
εννιά ειδικούς συνεργάτες που έχει και τους πληρώνει πλουσιοπάροχα ότι θα πρέπει 
να ψάχνουν, αυτή είναι η δουλειά τους, γι’ αυτό τους πληρώνουμε πιο νωρίς και να 
καταφέρουμε να κάνουμε μελέτες όσο το δυνατόν περισσότερες και να 
εκμεταλλευόμαστε αφού δεν έχουμε δικά μας μέσα οικονομικά, ιδίους πόρους τώρα 
που μας δίνεται η ευκαιρία με προγράμματα ευρωπαϊκά ΕΣΠΑ, να τα 
εκμεταλλευόμαστε στο έπακρο, επ’ ωφελεία του δήμου, των δημοτών, της τοπικής 
οικονομίας. 
 Δήμαρχος: Θα το πω για πολλοστή φορά αλλά έχει ενδιαφέρον να το ακούσει 
ο κ.Τσαβδαρίδης. Δεν είναι νέα φυσικά οι συνεργάτες αλλά θα σας κάνω μια 
ανάλυση γιατί αυτό το προεκλογικά γραμμάτια, πολύ έχει συζητηθεί εδώ. Λοιπόν οι 
δυο ειδικοί συνεργάτες αγαπητέ κ.Τσαβδαρίδη ψήφισαν εσάς. Οι ειδικοί συνεργάτες 
βρίσκονται εδώ για την εμπειρία τους, για τα βιογραφικά τους και τις ειδικές γνώσεις 
τους. Οι δυο ψήφισαν εσάς, οι δυο δεν ψηφίζουν εδώ, ψηφίζουν Θεσσαλονίκη και οι 
τρεις ψηφίζουν εδώ και ψήφισαν εμένα. Καταλαβαίνετε είναι τέσσερα τρία. Άρα οι 
άνθρωποι αυτοί είναι εδώ λόγω των βιογραφικών και λόγω των ειδικών γνώσεων και 
της ιδιαίτερης παρουσίασης σε κάποιους χώρους. Επενδυτικό πρόγραμμα που σας 
είπα στην αρχή προ ημερησίας που βρίσκεται, προβλέπει ενεργειακή αναβάθμιση και 
μια μεγάλη επένδυση είναι στα ενεργειακά. Και να απαντήσω, δεν ξέρω αν θα το 
βάλει ο Άρης, το ξέρει κι ο Δημήτρης από τη δική του θητεία εδώ, κάποιοι από 
αυτούς οι οποίοι πήραν αυτές τις αναθέσεις κατά καιρούς και σε δύσκολη φάση του 
δήμο που έπρεπε να προλάβουμε πράγματα, έβαλαν το στήθος μπροστά και έκαναν 
μελέτες έτσι για το δήμο, δεν έκανε τίποτα ο δήμος περισσότερο. 
 Μελιόπουλος: Αν και αισθάνομαι στεναχωρημένος που κανένας από τους 
ειδικούς συνεργάτες δε μας ψήφισε, παρόλα αυτά, κ.Λαζαρίδη ρώτησα δυο 



πραγματάκια, ρώτησα για το που θα βρεθούν τα χρήματα κι αν ο δήμος στις μελέτες 
αυτές προσδοκά σε κάποιο συγκεκριμένο χρονικό διάστημα να γίνει απόσβεση των 
τρεισίμιση εκατομμυρίων ευρώ. Δε με απαντήσατε. 
 Λαζαρίδης: Τα χρήματα δεν τα βάζουμε εμείς. Σκοπός όποιων ενεργειακών 
αναβαθμίσεων γίνονται, ακόμα και στο σπίτι σας ή οπουδήποτε αλλού, είναι αυτός. 
Υπάρχει κι ένα άλλο θέμα κ.πρόεδρε. Πολλά δημοτικά και δημόσια κτίρια δεν έχουν 
άδειες, είναι αυθαίρετα. Κατά συνέπεια κάναμε αμάν για να βρούμε αυτά, τώρα μου 
λέει κι η δήμαρχος εδώ ότι κάποια ακόμη ίσως να είχαν. Φανταστείτε ότι είχαμε 
προκρίνει αλλά και μετά μπήκε το γυμνάσιο Βεργίνας. Δεν βρίσκαμε. Το γυμνάσιο 
Βεργίνας δεν ήταν στις αρχικές επιλογές.  
 Βοργιαζίδης: Δυο λόγια μόνο για να βοηθήσω την κουβέντα. Καταρχήν 
προτιμώνται όσο το δυνατόν παλαιότερα σχολεία που έχουν οικοδομικές άδειες, το 
παλιότερο σημαίνει ότι έχει χτιστεί με άλλο τρόπο.  

Ένα δεύτερο θέμα για το χρόνο, καλώς ή κακώς στο δήμο στελέχη υπάρχουν 
ελάχιστα τα οποία μπορούν να κάνουν όλες τις δουλειές. Τι σημαίνει αυτό; Σημαίνει 
ότι θα δώσουν προτεραιότητα για παράδειγμα στα σκουπίδια κι αφού τελειώσουν με 
το θέμα των απορριμμάτων θα ασχοληθούν και με άλλα πράγματα. Έτσι ήταν 
προτεραιότητα για παράδειγμα τα σκουπίδια με τα οποία ασχολήθηκαν οι γνωστοί 
άνθρωποι, τους ξέρετε όλους, δε χρειάζεται να λέμε ονόματα. Κι ένα τρίτο, επειδή μ’ 
απασχόλησε κι εμένα αυτό που είπε ο Λάζαρος, γιατί όχι σε παραπάνω άτομα, είχα κι 
εγώ την απορία, η απάντηση ήταν ότι φοβόμαστε ότι θα θεωρηθεί κατάτμηση και θα 
υπάρχει πρόβλημα στην πληρωμή.  
 Νεστορόπουλος: κ.πρόεδρε, το θέμα αυτό ήρθε σε παλαιότερο Δ.Σ. όπου 
ψηφίσαμε την τροποποίηση προϋπολογισμού. Τότε η ομάδα μας εδώ δεν το ψήφισε 
διότι θεώρησε ότι είναι κατάτμηση. Ήρθε πρόσφατα και στην οικονομική επιτροπή. 
Πάλι δεν το ψηφίσαμε, ψηφίσαμε λευκό, γιατί συνεχίζοντας αυτά που είπε ο 
κ.Τσαβδαρίδης, τις μελέτες αυτές, γιατί πιστοποίηση για ενεργειακές μελέτες έχουν 
πάρει πολλοί μηχανικοί στον νομό Ημαθίας, θα μπορούσε να δοθεί σε περισσότερους 
μηχανικούς και σε περισσότερα σχολικά συγκροτήματα αλλά από ό,τι μας είπε η 
δήμαρχος, εδώ το ομολόγησε ότι τρεις άνθρωποι αυτοί σ’ αυτούς που δόθηκαν με 
απευθείας ανάθεση αυτές οι μελέτες της δημάρχου ήταν φίλοι, είχαν κάνει κάποια 
άλλα έργα στο δήμο, μελέτες ή οτιδήποτε άλλο και τους χρωστούσαν, υποχρεώσεις 
ήταν του δήμου.  

Επίσης κ.αντίδημαρχε θέλω να σας πω ότι το 5ο Γυμνάσιο Βέροιας, το 1ο 
λύκειο Βέροιας, το 3ο-4ο Λύκειο Βέροιας, το Γυμνάσιο και Λύκειο Μακροχωρίου 
έχουν όλα άδειες υποδομής κι αν δεν υπάρχουν στην πολεοδομία της Βέροιας, να τις 
ψάξετε στη διεύθυνση τεχνικών υπηρεσιών της πρώην νομαρχίας. 
 Λαζαρίδης: Το ότι υπάρχουν στη διεύθυνση τεχνικών υπηρεσιών, δε σημαίνει 
ότι έχουν άδειες. Το ότι κατασκευάστηκε ένα έργο με μελέτες δε σημαίνει ότι έχει 
βγει άδεια. 
 Νεστορόπουλος: Έχουν άδεια οικοδομής, για το Μακροχώρι είμαι 100% γιατί 
επί θητείας μας έγινε μια προσθήκη και η προσθήκη ήθελε και τις προηγούμενες 
άδειες. Οι άδειες έχουν βγει από τη διεύθυνση τεχνικών υπηρεσιών της πρώην 
νομαρχίας. Και σας είπα, 5ο γυμνάσιο, 1ο λύκειο στο Πανόραμα, 3ο-4ο στα εργατικά 
κι ενδεχομένως κι άλλα σχολεία. 
 Δήμαρχος: Προτείνω ως υπεύθυνο της πράξης τον αντιδήμαρχο τεχνικών, κ. 
Α. Λαζαρίδη. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 20 σύμβουλοι: 
Δ. Δάσκαλος, Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. 
Τσιαμήτρος, Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. 
Παυλίδης, Θ. Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, Χ. 
Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Μ. Παπαϊωάννου, Θ. 
Κορωνάς, Β. Παπαδόπουλος, Κ. Κουτσαντάς. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 2 σύμβουλοι: 
 Λευκή ψήφο έδωσαν 11 σύμβουλοι: 



Λ. Τσαβδαρίδης, Α. Νεστορόπουλος, Κ. Κοστογλίδου, Α. Βεσυρόπουλος, Β. 
Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Δ. Γκέκα, Α. Παπαδόπουλος, Ι. 
Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 20-9-2011 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Α. Λαζαρίδη. 
2.- Τα κατατεθέντα τεχνικά δελτία και τις μελέτες των παραπάνω πράξεων.  
3.- Την πρόταση της Δημάρχου. 
4.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει  Κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Εγκρίνει την υποβολή των οριστικών προτάσεων για τον  περιορισμό των 
ενεργειακών απαιτήσεων των σχολικών κτηρίων και την ενθάρρυνση χρήσης 
Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας για τα 1ο, 7ο-11ο, 6ο-13ο Δημοτικά Σχολεία Βέροιας, 
το ΕΠΑΛ Βέροιας, το 5ου Γενικό Λύκειο Βέροιας, το Νηπιαγωγείο Ασωμάτων και το 
Γυμνάσιο Βεργίνας στο Επιχειρησιακό Πρόγραμμα «Περιβάλλον και Αειφόρος 
Ανάπτυξη» στον Άξονα Προτεραιότητας 1 «Προστασία Ατμοσφαιρικού 
Περιβάλλοντος & Αστικές Μεταφορές-Αντιμετώπιση Κλιματικής Αλλαγής-
Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας»-Κατηγορία Πράξεων «Δράσεις για τη βελτίωση της 
Ενεργειακής Απόδοσης και την ορθολογική διαχείριση της ενέργειας» του εν λόγω 
επιχειρησιακού προγράμματος. 

Β) Εγκρίνει τα τεχνικά δελτία και τις προμελέτες των παραπάνω 
προτεινόμενων πράξεων.  

Γ) Ορίζει ως υπεύθυνο των παραπάνω πράξεων τον αντιδήμαρχο τεχνικών 
Αριστομένη Λαζαρίδη. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  625/ 2011 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Α. Πέτρου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Ε. Κελεσίδης  
Π. Παυλίδης  Η. Μπατσαράς  
Τ. Χατζηαθανασίου  Ι. Χειμώνας  
Θ. Αγγελίνας  Κ. Νένος  
Λ. Πουλασουχίδης  Ν. Αγγέλου  
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  28-9-2011 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 

 
 
  

 


